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Styrelsesmøde 24-05-2023 

 
Tilstede: Christine Ravn Lund, Emilie Vindfeldt-Bottke, Frederik 
Enevoldsen (under punkt 3-8), Frederikke Nørring Levison, Johan 
Hedegaard Jørgensen, Katrine Evelyn Jensen, Kristian Lausten Madsen, 
Mathias Green, Martin Flindt Nielsen, Michala Lykke Nielsen, Oskar 
Vellev, Pernille Madsen, Rebekka Kongsgaard Andersen og Sofie Kuhn 
 
Tilstede fra sekretariatet: Amalie Kongsted Cordes, Dan Strandberg 
(under punkt 1-4), Jonas Manthey Olsen (under punkt 1- 5), Louise Juul 
Jensen, Mia Jørgensen. 
 
Afbud: Caroline Erup Friis, Nickolaj Oksen, Lucas Skræddergaard, Katrine 
Seier, Helene Clausen. 
 
Dagsorden:  

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Generel orientering 
3. Orientering om DUFs årsregnskab 2022 
4. Orientering om DUFs tipsregnskab 
5. Tema for delegeretmødet 2023 
6. Delegeretmødet udtalelser før 2019 
7. Indsupplering i lokalforeningspuljen 
8. Eventuelt 
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Side 2 

Referat 
 
1. Godkendelse af dagsorden 
Forkvinden bød velkommen til styrelsesmødet, herefter blev styrelsen 
introduceret for DUFs politiske chef Jonas Manthey Olsen og økonomi- og 
administrationschef, Dan Strandberg. 
 
Derudover blev der sunget ”Se nu stiger solen fra havets skød”.  
 
Dagsorden og referater blev godkendt. 
 
2. Generel orientering 
Forkvinden introducerede punktet, og åbnede for korte orienteringer. 
 
Forkvinden orienterede om, at hun har: 

- Sammen med Nickolaj deltaget i et arbejdsgruppemøde om den 
nordiske ungevision med repræsentanter fra ungdomsrådene i de 
nordiske lande 

- Deltaget i møde i højskolernes Demokratinetværk 
- Deltaget i et vellykket møde med de politiske udviklingsordførere 

på Christiansborg om ungedagsordenen og med det formål at få 
flere midler til DUFs internationale pulje 

- Deltaget i åbning af Danmarks ambassade i Georgien, herunder i en 
samtale med unge georgiere, Udenrigsministeren og medlemmer af 
Udenrigspolitisk Nævn  

- Deltaget i møde med den sydafrikanske ambassadør i Danmark og 
National Youth Development Agency (NYDA) 

- Møde mellem DUF og KL om deres perspektiver på unges trivsel  
- Rundvisning på Christiansborg med unge ukrainere 
- Debat til KL's Kultur og fritidskonference 
- Møde med Dekan fra AAU 
- Møde mellem DUF og Ungdomsøen 
- Stiftelsesmøde for CIP Fondens Youth Advisory Board 

 
Derudover orienterede hun om, at: 

- Der har været afholdt Tipsudvalgsmøde 
- At Sjomaq har modtaget 12. mio. ekstra på Finansloven (over de 

næste 4 år). 
- DUF igen i år er med til at uddele Dialogprisen på Folkemødet d. 

17. juni.  
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- DUF har udgivet en rapport om at styrke ungdomsrådsdelegat 
arbejdet globalt på ECOSOC Youth Forum i New York. Rapporten 
er udarbejdet i samarbejde med andre ungdomsråd. 

- Signe Lund Christensen er blevet ansat som international chef og 
starter d. 1. juni. 

- Forretningsudvalget har nikket til, at DUF afsøger muligheden for 
at udvide indsatserne i Ungdomshuset i Ukraine og Østeuropa.  

- DUF har arbejdet for et stærkt udenrigspolitisk ungefokus, og 
Danmarks nye udenrigs- og sikkerhedspolitiske strategi er en god 
platform for DUFs engagement i Østeuropa.    
 

Derudover blev der orienteret om følgende: 
- Sofie og Kristian har deltaget på ledelsesseminar på Island under 

NORÐ-projektet. 
- Pernille og Lucas har deltaget i European Youth Forums (YFJ) 

generalforsamling.  
 

3. Orientering om DUFs årsregnskab 2022 
Forkvinden indledte punktet og gav ordet til administrations- og 
økonomichef, Dan Strandberg, som præsenterede regnskabet. Herefter 
havde styrelsen følgende bemærkninger:  

- Der blev spurgt ind til, hvorfor der lægges op til at stoppe med at 
lave hensætter i regnskabet. Til dette blev svaret, at det opstod med 
i coronaårene, og at forretningsudvalget ikke ønsker at benytte 
denne praksis fast.   

- Det blev afklaret, hvilken indflydelse DUFs ejendom har på DUFs 
egenkapital. 

 
Styrelsen tog DUFs årsregnskab 2022 til efterretning. 
 
4. Orientering om DUFs Tipsregnskab 
Forkvinden indledte punktet og gav ordet til administrations- og 
økonomichef, Dan Strandberg, som præsenterede regnskabet. 
 
Styrelsen tog DUFs Tipsregnskab for 2022 til efterretning. 
 
5. Tema for delegeretmødet 2023 
Forkvinden indledte punktet og åbnede for bemærkninger for tema og 
format. 
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Styrelsen vendte forskellige foreslåede temaer. Der var i forskellig grad 
opbakning til de foreslåede temaer. Det blev besluttet at gå med temaet 
”frivillighed”. 

 
I forhold til formatet havde styrelsen følgende forslag og ideer: 

- Det vil være ideelt, hvis nogle frivillige konsulenter faciliteter 
workshops, og at deltagerne bliver klædt på til at gå på talerstolen. 
Dette kunne fx være ved at styrelsesmedlemmerne opsummerer 
deres pointer på talerstolen efter workshopsne.  

- Workshopsne kan deles op i forskellige målgrupper, så deltagerne 
på workshopsne er af samme niveau, fx kunne der være workshops 
for sekretariatsledere. 

- Formatet kan tage mange former fx i form af noget afslappende eller 
en faciliteret ”walk and talk”. 

- Det vil fungere godt med oplæg fra fx medlemsorganisationerne om 
deres solstrålehistorier. 

- Det blev foreslået, at den temapolitiske drøftelse bør udnyttes til, at 
medlemsorganisationerne kan erfaringsudveksle og lære noget på 
tværs. Derudover blev det understreget, at det er centralt, at de 
delegerede kan få nogle gode værktøjer med hjem, og at det er 
tydeligt, hvad de kan få ud af at deltage i workshopsne. 

 
Styrelsen vedtog, at temaet for delegeretmødet kommer til at handle om 
frivillighed og den temapolitiske drøftelse skal have format af en workshop 
mere end af en politisk plenumdebat. Derudover blev det understreget, at 
arbejdsgruppen har frie rammer for at udvikle et forslag til den 
temapolitiske drøftelse. 
 
Styrelsen nedsatte en arbejdsgruppe bestående af Emilie, Katrine Evelyn, 
Martin, Michala. Derudover blev det besluttet, at der skal være mindst et 
medlem fra forretningsudvalget med i arbejdsgruppen, og at 
styrelsesmedlemmer, som var forhindret i at deltage, vil få mulighed for at 
melde sig ind i arbejdsgruppen. 
 
6. Delegeretmøde udtalelser før 2019 
Forkvinden indledte punktet og satte flere ord på processen for 
behandlingen af udtalelserne. Efterfølgende åbnede hun for bemærkninger 
fra styrelsen: 

- DUF bør mene noget, om det der er vigtigt for DUF og unge i dag. 
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- Det er centralt, at der er et bedre overblik over, hvad DUF mener, og 
at det er formuleret kort, klart og præcist. Det er problematisk, hvis 
DUF ikke tager stilling til, hvad DUF mente i 1995. 

- Det blev understreget, at der ligger et stærkt mandat for styrelsen i 
vedtægterne, i det at forkastelse eller ændring af udtalelserne 
kræver 2/3 dels flertal i styrelsen, og at udtalelserne først kan 
behandles i styrelsen 4 år efter, at de er blevet vedtaget på 
delegeretmødet.  

- Styrelsen drøftede, hvorvidt der var behov for mere tid til at 
behandle udtalelserne. Der blev konkluderet, at styrelsen havde haft 
nok forberedelsestid forud for mødet til at læse udtalelserne i 
særligt kategorien for udtalelser, der var indstillet til at blive 
forkastet 

- Det blev afklaret, at fremadrettet skal ordet forkastet / ændres kun 
bruges i forbindelse med behandlingen af udtalelser jf. 
formuleringen i vedtægterne. 
 

Styrelsen vedtog at behandle udtalelserne fra delegeretmødet fra 1995-2019 
ved den proces, som der var indstillet til. 
 
Styrelsen vedtog, at følgende udtalelser udgår fra kategorien, som var 
indstillet til at blive forkastet, og indgår i den videre behandling af 
udtalelserne: 

- 2018. Temapolitisk drøftelse 10 ønsker til Folketinget 
- 2011. Ungdomsplatforme i alle kommuner 
- 2008. unge med holdninger og engagement 
- 2006. At ønske rimelige levevilkår er ikke at være forkælede  
- 2005. Stop hasardspil med uddannelsesområdet 
- 1995. Unges levevilkår 
 

Styrelsen vurderede, at de ikke ville forkaste eller ændre følgende udtalelse 
fra 2018 ”Det 8. verdensmål - Anstændige jobs og økonomisk vækst”, da 
den fortsat er aktuel og ikke er af et format, så den kan integreres i DUFs 
holdningspapirer. 
 
Styrelsen vedtog med over 2/3 flertal, at følgende udtalelser forkastes, da de 
ikke længere er aktuelle, eller da de overlapper med øvrige udtalelser: 

- 2017. DUF skal vise det frivillige foreningslivs styrke 
- 2017. Folketingsvalget skal være de unges valg! 
- 2016. Dansk ungdomsdelegat til FN's klimaforhandlinger 
- 2015. Det danske foreningsliv byder flygtninge velkommen 
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- 2014. Ungdomsarbejdsløsheden er et demokratisk problem 
- 2013. Foreningernes muligheder i den nye folkeskole 
- 2010. Skab sammenhæng og helhed i unges muligheder og liv – 

nedsæt en ungdomskommission NU!  
- 2010. Lokaletilskud er afgørende for et mangfoldigt foreningsliv 
- 2008. DUF skal være stærk på integration 
- 2007. Tilbage til oplysning 
- 2007. DUF: Lad ikke det lokale foreningsliv dø 
- 2006. Fremtidig arbejdsform for DUF 
- 2005. Visioner for en ungdomspolitik 
- 2004. Folketingsvalg skal være ungdommens valg 
- 2004. Foreningerne ind i strukturkampen 
- 2002: Nedsættelse af valgretsalderen 
- 2001. 16 års stemmeret 
- 2001. Fasthold dansk udviklingsbistand på det nuværende og 

forbilledlige niveau 
- 1999. Unge er ikke voldelige 
- 1997. Anstændighed i indvandrerdebatten! 
- 1997. Unge, demokrati og medindflydelse 
- 1996: Det frivillige sociale arbejde i børne- og 

ungdomsorganisationer 
- 1996. Ungdomspolitikken 
- 1996. Frivilligt foreningsarbejde – fremtidens foreningsarbejde 
- 1995.  Styrkede børne- og ungdomsorganisationer 

 
7. Indsupplering i lokalforeningspuljen 
Forkvinden indledte punktet, hvorefter styrelsen vedtog, at Elvira Mille 
Nørgaard Zachariasen fra DGS indsuppleres i lokalforeningspuljeudvalget 
 
8. Eventuelt 
Forkvinden indledte punktet og åbnede herefter for bemærkninger: 
 

- Katrine Evelyn inviterede styrelsen til indvielsen af DSUs hus 
Ankersminde på Fyn. 

 
Således opfattet,  
Amalie Kongsted Cordes 


